
Oświadczenie złożone 

przez senatora Wojciecha Skurkiewicza 

na 60. posiedzeniu Senatu 

w dniu 7 sierpnia 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Macieja Grabowskiego 

W ostatnim czasie w mediach pojawiły się informacje dotyczące przygotowań do reorganizacji nadle-

śnictw, które sąsiadują z Białowieskim Parkiem Narodowym. Według planów Ministerstwa Środowiska i 

Dyrekcji Generalnej Lasów Państwowych będą zlikwidowane trzy nadleśnictwa tak zwane puszczańskie: 

Hajnówka, Browsk i Białowieża. W ich miejsce powstanie jedno nadleśnictwo, które będzie zarządzać lasami 

na powierzchni ponad 50 tysięcy ha. Dotychczasowa praca leśników na terenie Puszczy Białowieskiej po-

zwoliła zachować drzewostany w wyśmienitej kondycji. Również społeczność lokalna wysoko sobie ceni 

współpracę z przedstawicielami administracji leśnej na tym terenie. Działania podejmowane przez minister-

stwo oraz DGLP wydają się być szkodliwe z punktu widzenia prowadzonej gospodarki leśnej, a także w uję-

ciu społecznym. 

W związku z tym proszę o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania: 

Na jakim etapie jest likwidacja nadleśnictw Hajnówka, Browsk i Białowieża? 

Co stanie się z majątkiem likwidowanych nadleśnictw? 

Czy planowane są zwolnienia pracowników likwidowanych nadleśnictw? 

Czy o zamiarze likwidacji nadleśnictw informowana była lokalna społeczność i lokalne samorządy? 

Czy w tej sprawie odbywały się jakiekolwiek konsultacje? 

Czy jest racjonalne z punktu widzenia prowadzonej gospodarki leśnej tworzenie nadleśnictwa o po-

wierzchni ponad 50 tysięcy ha? 

Jaka jest średnia wielkość nadleśnictwa w Polsce? 

Wojciech Skurkiewicz 




